

شركة الكهرباء والماء القطرية (ش.م.ع.ق) تدعو الجمعية العامة غير العادية للموافقة على توزيع أرباح مرحلية

أعلن مجلس إدارة شركة الكهرباء والماء القطرية ش.م.ع.ق. الموافقة على مقترح توزيع أرباح مرحلية نصف سنوية عن الفترة المنتهية في 30 يونيو 2024م بنسبة 0.25 ريال قطري للسهم الواحد بما يعادل 25% من القيمة الاسمية للسهم، وعرضه على الجمعية العمومية غير العادية التي سوف تعقد بتاريخ 2024/9/8م، ويكون استحقاق الأرباح بنهاية جلسة تداول يوم انعقاد الجمعية العامة غير العادية التي تُقر هذا التوزيع.

وكذلك يوصي المجلس الجمعية العامة غير العادية بالموافقة على مقترح تعديل النظام الأساسي للشركة وتفويض مجلس الإدارة بتوزيع الأرباح المرحلية بما يتوافق مع قرار هيئة قطر للأسواق المالية رقم (7) لسنة 2023م بشأن ضوابط توزيع الأرباح بالشركات المساهمة المدرجة في الأسواق المالية.

تأتي هذه الخطوة، بدعم وتوجيه من سعادة المهندس سعد بن شريده الكعبي، وزير الدولة لشؤون الطاقة، الرئيس التنفيذي والعضو المنتدب في قطر للطاقة، رئيس مجلس إدارة الشركة، في توزيع الأرباح المرحلية في الشركات التي تساهم فيها قطر للطاقة والمدرجة ببورصة قطر ومن شأن ذلك دعم اللاقتصاد الوطني الذي يعد احد المبادئ الأساسية في رؤية قطر الوطنية 2030.

وفي هذا السياق، قال السيد محمد بن ناصر الهاجري، العضو المنتدب والرئيس التنفيذي:

" تسعى الشركة إلى تطبيق الأرباح المرحلية وتعديل نظامها الأساسي بما يتوافق مع ضوابط توزيع الأرباح بالشركات المساهمة المدرجة في الأسواق المالية وذلك بالتنسيق مع الجهات الرقابية المعنية والحصول على الموافقات اللازمة. ومن شأن ذلك، تعزيز ثقة المستثمر في السوق وبالأخص الأداء المتميز لشركة الكهرباء والماء القطرية."

نهاية البيان الصحفي.

لمزيد من المعلومات، يُرجى زيارة صفحة علاقات المستثمرين على موقعنا www.qewc.com

Press release

Doha, Qatar

15 August 2024

Qatar Electricity and water company Q.P.S.C invites the Extraordinary General Assembly to approve interim dividend

The Board of Directors of Qatar Electricity and Water Company Q.P.S.C (“QEWC”) announces its approval of the proposed distribution of interim cash dividends for the period ended 30/06/2024 at the rate of QR 0.25 per share, equivalent to 25% of the nominal value, and recommended for shareholder approval at the Extraordinary General Assembly meeting to be held on September 8, 2024. These interim dividends shall be entitled for the shareholder who owns shares at the end of the trading session on the day of the Extraordinary General Assembly meeting that approves this distribution.

The Board of Directors recommended to the shareholder to approve the amendment of QEWC Articles of Association to authorize the Board of Directors to distribute interim dividends, in accordance with Qatar Financial Markets Authority’s Board of Director Decision No. (7) of 2023 Concerning Rules of Dividend Distribution in Shareholding Companies Listed on the Financial Markets.

This step, with the guidance and support of His Excellency Mr. Saad Sherida Al-Kaabi, the Minister of State for Energy Affairs, president and CEO of QatarEnergy, chairman of QEWC Board of Directors, to support distribution of dividends on a semi-annual basis by the companies that are listed on Qatar Stock Exchange, in which QatarEnergy is a shareholder. that reflect positively on the national economy, which is one of the key pillars of Qatar National Vision 2030.

Mohammed Nasser AL-Hajri, Managing Director and Chief Executive Officer said:

“The company seeks to distribute the interim dividends and amend its Article of Association to adhere to the rules of dividend distribution in shareholding companies listed on the financial markets upon obtaining the necessary regulatory approvals. The distribution of interim dividends will enhance investors’ confidence in the market and on the outstanding financial performance of the company.”

END OF PRESS RELEASE.

For further information, kindly visit investor relations page on the company website www.qewc.com